
 
Verslag over de  algemene vergadering van dinsdag 11 januari 2022 

 
Aanwezig:   
 
Mevrouw      M. DEBRUXELLES (ARENO)  
de heren M. VANBUEL (G&A DE MEUTER) Voorzitter 
 D. VANDEKERKHOF (RENOTEC) 
 P. VANDEVELDE (EIFFAGE) 
 J. WAUTERS (RENOTEC) 
 J. VERSTRYNGE (VIABUILD) 
 N. GIANGIORDANO (SBMI) 
 M. FUMIERE (SBMI) 
 P. VAN DE VELDE (ARFI VALENS) 
 D. BULENS (TECNO BOUW) 
 
Verontschuldigd: 
  
De heren J. BEENS (DDM) 
 L. DE KNIJF (APB) 
 S. JACQUEMIN (LAURENTY) 
 S. BEERTEN (MOURIK) 
 R. BERTELS (MOURIK) 
 K. MERCKX (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 G. COERTJENS (NV BILFINGER INDUSTRIAL SERVICES) 
 B. LIBRECHT (LIBRECO) 
 N. LAENEN (4BEST) 
 J. VANDYCK (4BEST) 
 L. DEKEYSER (VIABUID) 
  
 
De heer M. Vanbuel, Voorzitter, heet iedereen van harte welkom bij de Confederatie Bouw te 
Antwerpen.  Het is fijn voor een nationale vereniging dat Franstalige en Nederlandstalige leden even 
sterk vertegenwoordigd zijn. 
Na de vergadering werd aan de aanwezige leden corona-proof een Nieuwjaars drankje aangeboden en 
kreeg  iedereen een eigen bescheiden bordje met hapjes. 
 
  
AGENDA  
 
1. Verslag over de vorige algemene vergadering  dd 21 september 2021 

 
Het verslag wordt goedgekeurd. 
 
2. Werkgroep opleidingen/PBM’s (Guy Coertjens, Michel Fumière, Jan Wauters en  
    Maarten Vanbuel) 
 
Maarten Vanbuel brengt aan dat in sommige opleidingen over asbest foute handelingen worden 
aangeleerd aan de deelnemers.  Uiteindelijk zijn de bedrijven en werknemers hiervan de dupe.   
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(bv kapotslaan mof en brokstukken oprapen in een opleiding rond eenvoudige handelingen) 
 
Door bepaalde opleiders worden ook aan gemengde groepen les gegeven (combinatie van arbeiders, 
werfleiders én deelnemers voor eenvoudige handelingen) waarna iedereen nog een geldig attesten 
krijgt. 
 
Er is hiervan reeds een melding gemaakt aan OVAM en het FOD. 
 
Leden maken ook melding van containerpark toezichters in Wallonië die aan de burgers meegeven om 
asbesthoudende golfplaten kapot te slaan om ze daarna in zakken te steken. 
 
Er is bij Constructiv een werkgroep rond asbest die de kwaliteit van dit type opleidingen mee moet 
borgen maar deze is omwille van corona uitgesteld.  Maarten zetelt voor VAB ABD in dit overleg orgaan. 
Doel is om asbestopleidingen  inhoudelijk en kwalitatief te gaan standardiseren.   
 
Hiervoor werd reeds vanuit VAB ABD ook een schrijven gericht aan OVAM en FOD WASO om na te 
vragen wat hun mening is over deze praktijken en hoe de kwaliteit gecontroleerd wordt. 
 
 
3. Werkgroep regelgeving (Luk De Knijf, Dirk Leeuwerck) 
 
In week 3  is er een afspraak met OVAM met betrekking tot de Vlaamse woningpas en de opleiding van 
de experten.  De aanwezigen en bij uitbreiding alle leden worden uitgenodigd om mee deel te nemen 
aan dit gesprek.  Het maakt onze vereniging ook sterker als leden die expertise hebben in een bepaald 
vakdomein steeds meegaan naar dit soort besprekingen. 
 
Er is een akkoord over het feit dat iedereen die asbest verwijderd,  onder PC 124 moet ingeschreven 
zijn.  Bijkomend is er gevraagd om iedereen die geslaagd is voor het personencertificaat 
asbestverwijderen 32 uur en twee positieve evaluaties heeft na elkaar bij eenzelfde werkgever 
automatisch te gaan verlonen in de cat. III (Momenteel is dit cat II).  Het evealuatieformulier zelf dient 
nog ontwikkeld te worden binnen de werkgroep asbest (Constructiv) Een bedenking die we maken is 
dat het voor de werkgever op deze manier moeilijk wordt om een gemotiveerde werknemer anders te 
verlonen. 
 
Voor het persoonscertificaat is dit te koppelen aan de 32u BOA voor de sectorintreders  
De grootste groep zijn echter de bestaande werfleiders en arbeiders die de jaarlijks verplichte 
herhalingsopleiding volgen en waar nog geen beslissing is genomen of dit hierin geïntegreerd kan 
worden. 
 
 
Op initiatief van BIM werd een risicobeoordelingssysteem, voor normaal gebruik van gebouwen, door 
Fedasbest ontwikkeld. De matrix en parameters die opgenomen worden in dit systeem worden 
sytematisch besproken in overlegmomenten tussen Fedasbest, BIM, FOD en VAB . Doel is om een 
objectieve matrix tot inventarisatie op te stellen die het beste van de verschillende bestaande systemen 
(AIB, NL, Regie der Gebouwen,….) combineert. Het is de bedoeling van de een risico-evaluatie op te 
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maken voor het gebruik van de gebouwen/lokalen en die een aanvulling zal vormen op de 
asbestinventarisatie in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 
 
De applicatie maakt onderscheid tussen binnen en buiten toepassingen, de staat en het gebruik van het 
gebouw, het bindmiddel in de toepassing van asbest, de gebruikte soort asbest (amfibolen of 
serpentijnen), etc 
Er wordt ook een onderscheid gemaakt in de bestemming van het gebouw (scholen,  leegstand, publiek 
toegankelijk, gehuurd, bewoond, etc) 
 
Het doel is om de asbestafbouw op een gerichte manier te gaan versnellen in Brussel en duidelijkheid te 
verschaffen in welke toepassingen het gevaarlijkste zijn en eerst verwijderd moeten worden. 
Dit kan echter niet als doel hebben de werkwijze in vraag te stellen en zo veel mogelijk onder 
eenvoudige handelingen weg te duwen. 
 
 
Een recent gepubliceerde studie heeft aangetoond dat de aanwezigheid van vezels in de lucht zouden 
gestegen zijn tov enkel jaren geleden.  Dit wil zeggen dat de verwering van hechtgebonden asbest 
verder doorzet. Ook blijkt dat kinderen met een leeftijd tot  12 jaar veel gevoeliger zijn gezien de longen 
nog volop in ontwikkeling zijn . OVAM heeft hieromtrent in het verleden al besloten om prioriteit te 
leggen bij  het verwijderen van asbest in scholen.   
 
Na de scholen is ook de landbouw prioritair omdat het hier gaat om de grootste oppervlaktes. 
 
Voor renovatie van particuliere woningen zijn er in Vlaanderen subsidies  als je een asbesthoudend dak 
vervangt door een goed geïsoleerd nieuw dak. 
 
In Wallonië is deze subsidie niet gekoppeld aan het verwijderen van een asbest dak. 
 

 
 

4. Werkgroep afval (Marc Boterdaele, Bart Librecht, en Dirk Vandekerkhof)   
 
Via Vito is een update gevraagd rond het reinigen van grond die vervuild is met asbest maar er wordt 
geen vooruitgang geboekt in dit dossier. 
Voorlopig blijft het principe van het zeven en wassen van gronden om het asbestvezelgehalte op de 
totaalhoeveelheid te verlagen en op te concentreren in het slib, gehanteerd. 
 
Vanuit Remat ontvangen we de melding dat er steeds vaker overladen containers worden aangemeld  
Trieste uitschieters zijn containers van 17 ton (in combinatie 34 ton …).   
Dit is uiteraard zwaar overladen voor wegtransport en leidt tot serieuse problemen bij de verwerking en 
manipulatie omdat de containerliners dit gewoon niet kunnen houden. 
 
Stel dat er met een dergelijk transport onderweg iets gebeurt is dit een catastrofe los van de forse 
boetes, ook voor de verlader. (de Belgische verkeerswetgeving voorziet boetes voor chauffeur, 
transporteur en verlader) 



 
 

 4 

 
Er wordt met aandrang gevraagd de container slechts voor 60 à 70% te vullen, als het gaat over 
asbesthoudend pleisterwerk of asbesthoudende chape, waarmee je nog tot 12 ton komt, wat het 
wettelijke maximum is. 
 
 
5.  Werkgroep PR (Maarten Vanbuel) 
 
Het landschap van asbestverwijderaars verandert snel ; ondertussen zijn er een 60-tal verwijderaars 
op de markt actief. 
 
Maarten Vanbuel heeft alle nieuwe in Vlaanderen gevestigde asbestsanneerders aangeschreven om 
in een kennismakingsgesprek VAB ABD voor te stellen. 
 
Er zijn 23 mails uitgestuurd en Maarten heeft reeds 8 reacties gekregen. 
 
In eerste instantie zijn enkel de Vlaamse nieuwkomers aangeschreven omdat het Franstalige luik van 
de website nog “under construction” staat (zie punt 6).  Zodra ook dit luik online staat kan de actie 
worden doorgetrokken naar de Franstalige asbestverwijderaars die nog geen lid zijn. 
 
Het is belangrijk dat de vereniging klaar is voor het ontvangen van nieuwe leden en hiervoor zullen 
vermoedelijk ook de bestaande statuten moeten worden aangepast en een charter worden opgemaakt. 
 
Vandaar het voorstel om alvast te statuten kritisch door te lezen en voorstellen te formuleren om deze 
te actualiseren. 
Er moet ook een charter worden opgesteld waarbij nieuwe zaken kunnen worden opgenomen zoals het 
aanleveren van asbesthoudende materialen zonder contaminatie (met mechanisch gereedschap) of 
chape met lijm.  Alle suggesties hiervoor zijn welkom. 
Het spreekt voor zich dat iedereen lid moet zijn van PC 124. 
De statuten worden alvast in bijlage van het verslag meegestuurd. 
 
 
De statutaire vergadering in april is het ideale moment om deze wijziging door te voeren zodat nieuwe 
leden welkom geheten kunnen worden. 
Het is evenwel zeer belangrijk dat tegen dan ook het charter op punt staat zodat dit ook door de nieuwe 
leden gerespecteerd kan worden. 
 
VAB ABD streeft op deze manier naar organische groei en een duurzaam ledenbestand en geen ‘quick 
win’ . 
 
 
6. Ad Hoc werkgroep Website (Guy, Nanou, Maarten) 

 
De voorzitter doet nogmaals  een warme oproep om foto’s en filmmateriaal door te sturen om de 
website aantrekkelijker te maken.  
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Tot nu toe is nog geen enkel reactie ontvangen ! 
 
      www.vab-abd.be  
 
  
Dhr Furnière leest de Franstalige teksten kritisch na op woordgebruik.  
 
Zodra dit luik klaar is, kan het online gezet worden en kunnen ook de Franstalige niet leden 
asbestsanneerders bezocht worden door Maarten Vanbuel. 
 
 
7.  Beheerssysteem asbestwerven 
 
Normaliter had SGI Compliance een presentatie gegeven maar deze wordt opgeschoven naar de 
volgende algemene vergadering van 22 februari, omwille van corona én omdat de presentatie 2-talig 
moet zijn. 
 
Het Nederlandse SGI Compliance heeft een geïntegreerd beheerssysteem ontwikkeld en is hiermee 
de grootste op de Nederlandse markt, die ongeveer 500 erkende asbestverwijderaars telt. 
 
Het systeem integreert alles van documenten, de certificaten en attesten van toestellen en 
personeel, inventaris, meetresultaten, aërologie en risico-analyses binnen en buiten de zone. 
 
Het systeem werkt in de cloud en kan gelinkt worden aan de verschillende toestellen van Deconta, 
AST, Asgro, etc 
 
Ze willen dit systeem, voorstellen voor de Belgische markt. 
 
Ondertussen heeft ook de firma G&A De Meuter een eigen applicatie laten ontwikkelen. 
 
 
8. Varia 
 
Er wordt opgemerkt dat er zeer weinig controle is van overheidswege, wat bedrijven en 
nieuwkomers nonchalant maakt – soms uit onwetendheid- of  creatief doet omspringen met de 
beperkingen van de wet. 
 
De beroepsvereniging heeft al  een ganse weg afgelegd in het professionaliseren van de sector en 
onderstreept dat een goede en duidelijk handhaving noodzakelijk blijft om het niveau van de sector 
hoog te houden. 
  
 
 
 

 

http://www.vab-abd.be/
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9 Belangrijke data  
 
De volgende algemene vergadering is op 22 februari 2022 in Nijvel.  
Adres : The Gate Avenue Jean Monnet, 1 à 1401 Nivelles 

  
 De vergadering start om 13.00 u. 
 
 De vergaderdata voor 2022 zullen via het secretariaat naar uw outlook agenda verzonden
 worden. 
 
   


